
Cuvânt de salut  

Vă salut, dragi exploratori!  

Sărbătorim încă o zi mondială dedicată exploratorilor! Și acest fapt ne bucură enorm!  

După cum știți, am trăiți câțiva ani mai dificili care ne-ar fi putut provoca sentimentul de 

neputință și disperare. Dar nu a fost așa! Deși se pare că totul este deznădăjduit, Dumnezeu poate 

să transforme imposibilul în POSIBIL. Cu toate acestea, este important să ținem minte un lucru: 

Dumnezeu nu vrea să facă acest lucru de unul singur, El dorește ca voi să schimbați lumea 

vestind Vestea Bună. El dorește ca voi să vă încredeți în El și să Îi permiteți să lucreze prin voi – 

ca să facă lumea mai bună. Chiar dacă influența voastră e una infimă, în mâinile lui Dumnezeu 

va avea un efect colosal.    

Sper că sărbătoriți această zi minunată cu bucurie. Țineți minte – Dumnezeu vă provoacă azi 

„SĂ SCHIMBAȚI LUMEA”. 

VĂ FELICITĂM CU OCAZIA ZILEI MONDIALE A EXPLORATORILOR! 

Andrés J. Peralta, 

Directorul adjunct al DST din cadrul CG 

Informație despre Ziua exploratorilor 

Ziua exploratorilor presupune o zi întreagă cu caracter solemn care include:  

1. Activități Spirituale (serviciul divin de dimineață) 

2. Activitate Misionară (după amiază). GPS (abreviere din limba engleză): Slujirea Globală 

a Exploratorilor (în rom. – SGE) 

3. Activitate Socială (după încheierea Sabatului).  

7 Recomandări de desfășurare a Zilei Exploratorilor: 

1. Serviciul divin – inclusiv partea pe care o vor petrece exploratorii. 

2. Participarea la serciviile de obște din Sabat. 

3. Strângerea darurilor speciale pentru clubul „Exploratori”.  

4. Serviciul botezului membrilor clubului.  

5. Studierea istoriei exploratorilor din Biserica Adevntistă de Ziua a Șaptea.  

6. Fotografia de grup a clubului și postarea pe rețelele sociale #WPD22, #WPD2022. 

7. Invitarea cunoscuților de a participa la acest eveniment în ziua respectivă.   

 

Sugestii de desfășurare a serviciului divin dedicat Zilei Exploratorilor 

• Salutare/Prezentarea clubului „Exploratori” 

• Școala de Sabat 

⎯ Proslăvire/Cântări 

⎯ Imn de deschidere a serviciului 

⎯ Rugăciune de deschidere  

⎯ Citirea Scripturii  

⎯ Salutare  

⎯ Programul propriu-zis 

⎯ Serviciul special de cântări  



⎯ Școala de Sabat 

⎯ Serviciul special de cântări  

⎯ Rugăciunea de încheiere  

• Videoclipul cu numărătoarea inveresă  

• Mărșăluirea solemnă 

• Chemare/Apel 

• Imnul clubului „Exploratori”  

• Angajamentul, Legea, Scopul, Deviza  

• Salutare și anunțuri 

• Videoclipul de salutare al directorului 

• Imn de deschidere  

• Rugăciune 

• Serviciul special (poate fi serviciul cântării)  

• Citirea Sfintei Scripturi 

• Strângerea darurilor 

• Serviciul special (poate fi serviciul cântării)  

• Predica 

• Imn de încheiere  

• Rugăciune de încheiere 

• Prânzul 

• Serviciul de obște  

• Serviciul de după amiază  

• Concert/Scenetă/Acitivitate misionară 

• Videoclipul despre istoria clubului „Exploratori” 

• Botez (poate fi petrecut în timpul serviciului divin) 

• Activitate Socială (jocuri de interior sau în aer liber) 

• Rămas bun 

 

Sugestii pentru predicator  

• Rețineți că predica nu trebuie să fie prea lungă  

• Predicați din inimă și nu uitați de adaptare  

• Contactul vizual are însemnătate 

• Fiți voi înșivă  

• Fiți energici 

• Predicați Cuvântul 

• Utilizați ilustrații 

• Salutați auditoriul  

• Intercaționați cu el 

• Fiți practici  

Predica 

Schimbă lumea ca și Ghedeon 

Textul biblic: Judecători 6:12 (VDC)  

„Îngerul DOMNULUI i S-a arătat şi i-a zis: „DOMNUL este cu tine, viteazule!”  



 

Introducere  

Bună dimineața, dragi exploratori, master-ghizi, părinți, frați și surori. Am o bucurie deosebită 

pentru că astăzi noi sărbătorim cea de-a 72-a aniversare a clubului „Exploratori”, când mai bine 

de 2 milioane de tineri misionari din toată lumea acceptă provocarea de a „Schimba lumea”. Deși 

cred că vă întrebați: cum voi schimba eu lumea dacă nu știu ce să fac? Probabil ați auzit deja 

afirmația „Rugăciunea mea nu se ridică mai sus de tavan”. Pastorul Alejandro Bullon care a fost 

și el la timpul lui explorator și care mai apoi a slujit în calitate de director al Departamentului 

Tineret mai bine de 15 ani, în cartea sa „Isus este totul, prietene” a înregistrat o conversație cu 

profesorul său. Alejandro l-a întrebat pe acesta de ce rugăciunile sale nu se ridică mai sus de 

tavan. Profesorul i-a spus că dacă nu are răspuns la rugăciuni rugându-se în felul acesta, atunci să 

iasă afară. Ce ironie! Mai târziu, profesorul a explicat că uneori noi ne imaginăm că Dumnezeu 

se află foarte departe în ceruri, acolo unde ne ațintim ochii, și ne este greu să ni-L imaginăm aici, 

alături de noi. De aceea, vă propun să studiem împreună istoria biblică relatată în capitolul 6 al 

cărții Judecători. 

Înainte ca să trecem la istorioară, trebuie să vă spun că uneori acțiunile lui Dumnezeu ne par 

stranii. Dar cel mai minunat e că putem fi siguri că Dumnezeu ne cunoaște pe noi și ceea ce 

putem face noi cu ajutorul Lui. Haideți să vedem ce a văzut Dumnezeu la Ghedeon și ce a făcut 

prin el.  

Cuprinsul  

Timp de 7 ani madianiții i-au tratat pe israeliți ca pe niște robi. Jugul asupririi era atât de greu, 

încât copiii lui Israel „fugeau în văgăunile munţilor, în peşteri şi pe stânci întărite” (Jud. 6:1-2). 

Tot ceea ce semăna și secera poporul era luat de vrăjmași. Pentru ca să poată trăi în liniște, 

poporul Israel era nevoit să-și ascundă hrana. Atunci Dumnezeu hotărăște să-și slaveze poporul 

Său – și face acest lucru printr-o metodă neobișnuită.  

Biblia ne vorbește că Ghedeon era nevoit să bată grâul în teasc pe ascuns, pentru ca madianiții să 

nu îl ia (Jud. 6:11, VDC). Dacă el era nevoit să face acest lucru pe ascuns, înseamnă că îi era 

frică de ei. Cu toate acestea, când lui Ghedeon i s-a arătat îngerul Domnului, nu l-a numit 

„fricos”. Din contra, El i-a zis: Viteazule! (vers. 12). 

Viteaz? Cred că era o glumă, nu? Câte lupte a pierdut Ghedeon? Oare nu se ascundea el de 

dușmanii săi? Nici măcar nu știm dacă într-adevăr a participat el însuși la lupte sau nu! Și asta nu 

e tot. Mai târziu, Dumnezeu îi spune: „Du-te cu puterea aceasta pe care o ai şi izbăveşte pe Israel 

din mâna lui Madian.” (vers. 14).  

Cu care putere? Nici chiar Ghedeon, probabil, nu știa unde era acea putere, pentru că răspunsul 

lui a fost următorul: „Rogu-te, domnul meu, cu ce să izbăvesc pe Israel? Iată că familia mea este 

cea mai săracă din Manase şi eu sunt cel mai mic din casa tatălui meu.” (vers. 15)  

Se pare că Ghedeon nici nu intuia cât de puternic și curajos era și că poate să izbăvească poporul 

său de dușmani. Dar Dumnezeu se gândea altfel! Dumnezeu a văzut în Ghedeon nu un laș care 

se ascundea de frica inamicilor poporului său, ci pe cel care poate deveni cu ajutorul lui 

Dumnezeu (Jud. 6:14). Cu alte cuvinte, dragi exploratori, lideri ai clubului și părinți, Dumnezeu 

a văzut în Ghedeon ceea ce putea ajunge el dacă se încredința în mâna Domnului, dacă 

recunoștea că El îl conducea în toate căile sale și dacă accepta provocarea de a merge și de a 

schimba lumea. Nu trebuie să ne gândim că Dumnezeu stă pe un tron în cer mâncând popcorn și 

urmărindu-ne pe noi de la înălțime, ca pe niște actori de teatru. Nu, Dumnezeu a trimis pe îngerul 



Său ca să-l sprijine pe Ghedeon și să-i descopere potențialul său ca lider care, chiar dacă se 

ascundea la acel moment, dar care, datorită sprijinului atotputernicului Dumnezeu, a putut fi 

învingător în viitor.  

Scumpi prieteni, se poate întâmpla să ne simțim inutili, dar Dumnezeu ne ajută să ne formăm 

caracterele noastre prin intermediul slujirii clubului. Trebuie să studiem Biblia, istoria Bisericii și 

natura. Dumnezeu îi folosește pe liderii plini de Duhul Sfânt ca să ne dezvoltăm potențialul, 

pentru ca să învățăm să ne încredem în Domnul și să fim învingători în această luptă care ne 

așteaptă. Dragi conducători ai bisericii și ai clubului, nu îi percepeți pe exploratori ca fiind doar 

niște copii care aleargă în jurul bisericii, care pur și simplu merg în drumeții sau în tabere. 

Priviți-i nu ca pe cei care sunt la momentul de față, ci ca pe cei care pot deveni cu ajutorul lui 

Dumnezeu și cu sprijinul dumneavoastră. Exploratorilor, deși s-ar putea să pară altfel, voi sunteți 

foarte curajoși și puternici și Dumnezeu este cu fiecare dintre voi! Și dacă Dumnezeu este de 

partea voastră, atunci nu există culmi pe care să nu le puteți atinge, nu există bariere pe care să 

nu le puteți depăși, nu există inimi în care să nu puteți pătrunde. 

Haideți să revenim la istoria noastră. Cu mare greu, Ghedeon reușește să adune 32000 de 

luptători. Vă aduceți aminte că ziceam mai devreme că Dumnezeu acționează uneori straniu? 

Această istorie ne confirmă tocmai acest lucru. Dumnezeu i-a spus lui Ghedeon că el a adunat 

prea mulți oameni și i-a poruncit să reducă armata până la 300 de luptători (Jud. 7:2, 7). Vă 

imaginați? De partea lui Ghedeon a rămas doar un procent! Ce provocare avea el! El urma să 

lupte împotriva unei armate de 135000 de oameni cu doar 300 de luptători (Jud. 8:10)! Acest 

lucru i s-a părut cam depășit. Și mai gândiți-vă că el nu avea un armament adevărat, ci doar 

trâmbițe, urcioare goale cu niște făclii în urcioare (Jud. 7:16).  

Încheierea 

Dragi exploratori, vreți să aflați cum s-a încheiat această luptă? În Biblie se spune că Ghedeon 

împreună cu luptătorii săi viteji și cu ajutorul lui Dumnezeu au nimicit pe Madian și pe împărații 

săi. Ce lecții putem învăța din această istorie? Putem identifica cel puțin două.  

1. Chiar dacă acum e posibil să vă simțiți neînsemnați și să vă întrebați cum puteți schimba 

lumea, Dumnezeu are deja un plan pentru voi. Probabil nu vedeți acest lucru acum, dar 

permiteți-I lui Dumnezeu să vă umple cu putere și curaj prin intermediul participării la 

evenimentele și programul clubului, permiteți-le părinților, conducătorilor și membrilor bisericii 

să vă ghideze și atunci va veni timpul să puteți schimba lumea cu ajutorul lui Dumnezeu! 

2. Dragi părinți, lideri și prieteni, probabil v-ați îndoit de planul lui Dumnezeu sau de activitatea 

clubului „Exploratori”, dar vă declar că, datorită muncii enorme a clubului, în acești 72 de ani de 

existență zeci de mii de copii, adolescenți și tineri slujesc astăzi lui Dumnezeu în bisericile lor și 

slăvesc numele Lui. De aceea, chiar dacă astăzi părem a fi infimi, mâine putem fi cei care vor 

continua lucrarea Domnului pe acest pământ. Dumnezeu este de partea noastră! Și, deși uneori se 

comportă ciudat, încredeți-vă în mâna Sa, pentru că, dacă El e cu noi, cine poate fi împotriva 

noastră?  

Ilustrație 

Vreau să închei predica cu o povestire despre un explorator pe nume Gavris care s-a botezat la 

vârsta de 10 ani într-una dintre școlile noastre adventiste și care imediat s-a integrat în clubul 

„Exploratori” din orașul San Pedro de Macorís din estul Republicii Dominicane. Cu toate că 

părinții lui nu erau creștini, el a continuat să frecventeze ocupațiile și, peste un timp, liderii au 

observant că Gavris se deosebea de restul prin puterea și curajul lui deosebit. Ei s-au axat pe 

viitorul lui și i-au prezentat Biblia, istoria bisericii, drumețiile și taberele. Au devenit acea 



familie spirituală care l-a ajutat să se pregătească pentru ceea ce urma și ceea ce era planificat de 

Dumnezeu. Crescând mai mare, a devenit lider, director adjunct și apoi director, neștiind ce îl 

așteaptă în viitor.  

 

Când a mers la facultate ca să devină pastor, încă mai contribuia la slujirea clubului 

„Exploratori”. Dar Dumnezeu care adesea are căi neobișnuite, i-a oferit noi provocări. Gavris a 

fost ales ca Director al Departamentului Slujirii Tinerilor în Uniunea Dominicană. Mai târziu, el 

a devenit președintele Conferinței Dominicane de Est, acolo unde a început istoria sa. Tatăl său, 

mama și membrii familiei sale l-au cunoscut pe Isus prin intermediul lui. Gavris Paulino îi este 

recunoscător Domnului și clubului „Exploratori” pentru consacrarea liderilor care s-au îngrijit de 

el, l-au vizitat și l-au susținut în toate căile lui. Ei au văzut în el nu pe cel ce era la momentul 

respectiv, ci pe care care avea să devină apoi.  

Chemare/Apel 

Dragi părinți, lideri ai clubului „Exploratori”, mingea e pe terenul vostru! Responsabilitatea 

voastră e să îi învățați și să le vorbiți „Ghedeonilor” din biserica voastră – copiilor sau 

adolescenților care mâine vor fi cei care vor conduce poporul lui Dumnezeu în ultima bătălie. 

Dacă acceptați această provocare, vă invit să vă ridicați. În afară de aceasta, profitând de situație, 

vreau să mă adresez părinților ai căror copii încă nu sunt membri ai clubului „Exploratori” din 

cauza că ei consideră că acest lucru e o pierdere de timp sau se îndoiesc de influența lui – 

Dumnezeu îi poate ajuta pe copiii dumneavoastră să-și descopere potențialul prin această slujire. 

El îi poate umple cu Duhul Sfânt și să facă din ei adevărați „Ghedeoni”. De aceea, vă invit să vă 

ridicați și să ascultați de vocea lui Dumnezeu. Niciodată nu e prea târziu să o luați de la capăt. 

Astăzi este ziua victoriei care va schimba lumea și această biserică.  

De asemenea, vreau să mă adresez tuturor celor care au fost cândva exploratori, dar care astăzi, 

din diferite motive, nu mai sunt parte a clubului. Țin să vă reamintesc că „fiind o dată explorator 

– sunteți toată viața”. Vrem să ne bazăm pe voi, pe sugestiile voastre, pe rugăciunile voastre, pe 

resursele voastre și pe potențialul vostru. Vă invit să vă ridicați și să vă alăturați acestei armate 

mondiale.  

În sfârșit, dragi exploratori, astăzi nu suntem lideri, ci o parte din turma Domnului. Astăzi 

suntem poporul adevărat al lui Dumnezeu, dar mâine vom birui cu ajutorul Lui răul, păcatul și 

vom vesti lumii că Hristos este viu. Sunteți gata să fiți parte din armata lui Dumnezeu, să 

acceptați provocarea și să schimbați lumea? Veți fi exploratori puternici, devotați și viteji? Dacă 

da, ocupați-vă locurile. Dumnezeu v-a chemat pentru succes, iar eu doresc să mă rog pentru voi.  

Rugăciune  

DESPRE AUTOR  

Pastorul Andrés Reyes  

Andrés Reyes slujește la momentul de față ca pastor în biserica locală din New-York din cadrul 

Conferinței din New-York. În ultimii 15 ani el a slujit în calitate de Director al Departamentului 

Slujirii Tinerilor, Director al Departamenului Evanghelizare și Director al Departamenului 

Slujirii Familiei în țara sa. Este căsătorit cu Mighellina de Jesús și au împreună doi copii 

minunați.  

  

 


